
Udvalg for Frederikssund bymidte – liv og handel 
 
Referat fra møde 
22. april kl. 08.30-10.30  
Byrådssalen, Torvet 2, Frederikssund 
 
 

Udvalgsmøde 7: Anbefalinger til 
mere liv i bymidten 
 
 
MØDEDELTAGERE 
Udvalgsmedlemmer 
Deltagere: 

• John Schmidt Andersen (formand), Byrådsmedlem (V)  
• Lars Jepsen, Byrådsmedlem (A) 
• Therese Hejnfelt, Byrådsmedlem (C) 
• Pernille Krogh, Chefkonsulent i Frederikssund Erhverv 
• Erik Huusfeldt Larsen, Næstformand for FNI  
• Hans Maar Andersen, Medlem i Foreningen for Bygnings- 

og Landskabskultur i Frederikssund  
• Joakim Rasmussen, Direktør i RR Bolig  
• Cecilie Jacobsen, Forpagter af Restaurant Toldboden 
• Cecilie D. Viuff, Vicedirektør i Nima  

 
Afbud:  

• Johnni Falkensten, ejer af Falkensten Vin 
• Mette Jonstrup Larsen, Leder af Frederikssund Biblioteker 

 
Administrationen, Frederikssund Kommune 

• Nikoline Kjær Jensen, Projektleder, Plan og Erhverv  
• Kristian Nabe-Nielsen, Direktør, Teknik, Erhverv og IT 
• Thomas Klint Martinsen, Centerchef, By og Landskab 

Charlotte Scheel, Afdelingsleder, Plan og Erhverv 
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Referat 
 
0. Velkomst  

v. John Schmidt Andersen 
 
1. Prøvehandlinger i støbeskeen 

v. Nikoline Kjær Jensen 
 
Gennemgang af de prøvehandlinger det er realistisk at udføre: 
 
Lys på Bløden 
Joakim tilbød at stå for research og indkøb af lys-ledninger, og 
med to af sine medarbejderes arbejdstimer i to dage til at 
udføre praktisk arbejde. 
Nikoline står for indhentning af diverse tilladelser og aftale om 
tilslutning til gadebelysningen, samt koordinering med driften 
af Bløden. 
 
Interaktivt vægmaleri ved biblioteket 
Grafiker fra biblioteket er i gang med at udvikle et værk.  
Joakims medarbejdere kan hjælpe med at sætte op.  
Nikoline koordinerer med Kommunale Ejendomme og 
Byggesagsafdelingen i kommunen. 
 
Pegeskilte, 3 stk. rundt i byen 
John har aftalt med Peter Kyster fra 3Byg at han vil bygge og 
male pegeskiltene. 
Nikoline maler efterfølgende tekst på skiltene i hånden. 
Joakims medarbejdere afhenter skiltene hos 3Byg og sætter 
dem op i byen. 
Nikoline står for diverse tilladelser til opsætning. 
 

2. Prioritering og kvalificering af anbefalinger 
V. Nikoline Kjær Jensen 

 
• Inddragelse af elever på Campus. 

Orientering om elevernes ønsker til byen, som på mange 
punkter understøtter udvalgets anbefalinger.  

 
• Gennemgang af bruttoliste med anbefalinger. 

 
• Workshop og fælles drøftelse af anbefalingerne. 

 Udvalget besluttede at anbefalingerne skal være helt 
konkrete, og hellere opdeles i flere mindre tiltag, end 
få, der er puljet sammen. 

 Udvalget kom med konkrete input og ændringer til 
anbefalingerne.  
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3. Proces for projektudvalget herfra  
Udvalget er blevet forlænget til efter sommerferien.  

 
Den videre proces: 
• Nikoline sørger for at der bliver indkaldt til endnu et 

udvalgsmøde, inden præsentationen for Byrådet, hvor 
udvalget kan arbejde med færdiggørelse af anbefalingerne.  
 
Det er blevet den 22. maj kl. 12.30-14.30. 
Inden da sender Nikoline et nyt dokument ud med 
anbefalinger, tilrettet efter dagens workshop. 
 

• På mødet besluttede udvalget, at åbning af 
prøvehandlingerne skulle finde sted dagen før 
præsentationen for byrådet.  
Siden da, er det blevet muligt at gøre det samme dag som 
præsentationen.  
 
Udvalget har nu to timer sammen med Byrådet den 29. maj 
til præsentation af anbefalinger og åbning af 
prøvehandlinger. 
 

• Nikoline sørger for at der bliver indkaldt til et udvalgsmøde 
efter sommerferien, hvor udvalget kan evaluere på 
prøvehandlingerne. 
 

• Udvalget afleverer endelige anbefalinger og evaluering af 
prøvehandlinger til byrådsmøde 25. september. 

 
4. Eventuelt 

Det blev besluttet at udvalget gerne vil undersøge om der kan 
laves en afprøvning af cykling i gennem Jernbanegade 24/7 for 
en periode. Administrationen skriver en sag til udvalg for Plan 
og teknik med forslag om forsøgsordningen. 
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